
PRoToKÓŁnr212013
z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwao Ochrony Środowiska,

Bezpieczeństwa i Przestzegania Prawa
odbytego w dniu 13 marca 2013 roku

Stan członków komisji .............

Obecnych na posied zeniv

Lista obecności stanowi załączrik do protokołu
Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Pan Andrzej Zubert.
Powitał członków Komisji oraz zaproszonych gości.

W posiedzeniu komisji udział wzięli:

} Pan Krrysztof Kaszuba -Przewodniczący Rady Gminy
} Pani Halina Cybul - ZastępcaPtzewodniczącego Rady Gminy
} Pan Zdzisław Pawelec _ Wójt Gminy, Prezes oSP Bierzrvnica
} Pan Jan Mac - Prezes Zarządu,,Łąkrol''

Porządek posiedzenia:

l.Propozycja budowy fermy tuczu trzody chlewnej w Osowie
Ad.1.
Przewodnicący Komisji Pan Andrzej Żabert przekazał g}os Panu Janowi Mac

Prezęsowi Zarządu ,,Łąlr'ro1r", który przedstawił swoje stanowisko w
przedmiotowej sprawie. ,,Jako 18 letri chłopak dysponowałem l2hek<tarami w
Nielepie, ale historia mojej firmy zaczlna się właściwie od roku 1990. Przed

Ęm rokiem, u schyłku Państwowych Gospodarstw Rolnych, w czasach trudnych
transformacji byłem właścicie\em zakJadu uboju bydła w NaćmietnJ. W roku
lg93, w ramach przetargu publicznego, przej$em ten obiekt w dzierŻawę. I tak
zaczęła się moja prrygoda z duzym gospodarstwem, bo wcześniej
gospodarzyłem na duŻo mniejszym. Dziś mamy w społce 2 tys. 200 hektarów
które tworzą społkę Łąkrol. Następnie pojawiły się potrzeby związarte z
gospodarstwem, i tak powstała spółka Agromarket. W firmie Agromarket Sp. z
o.o. w Wiewiecku pracuje około 40 osób na róimych stanowiskach, zaczynając
od pracowników ftzycznych, poprzez serwis maszyn, osoby zarządzające
poszczególnymi działami, na handlowcach koilcząc. Ta firma jest firmą typowo
handlową. Posiadamy magaTqy nviązane z przechowywaniem nawozów, zbóż,
które skupujemy podczas Żniw, hurtownię środków ochrony roślin, magazyny
pod części zamienne. W 20II roku ńoĘliśmy wniosek o dotację na budowę i
eksploatację instalacji biogazowni, pozwaLającej produkować energię

elektryczną i cieplną z biagazu pochodzącego z surowców odnawialnych, przy
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wykorzystaniu lokalnego potencjafu surowcowego gminy Resko, przede
wszystkim w oparciu o surowce dostępne z gospodarstwa rolnego. Projekt
przewiduje budowę biogazowni umożliwiającej wytwarzanie energii
elektrycznej o mocy do 1,6 MW, zloka|izowanej w miejscowości Przemysław,
gm. Łobez. Podstawowe elementy przedsięwzięcia, które zintegrowane zostĄ
jako jego całośó to:

. biogazownia _ instalacja do wytwarzatia biogazu z roślin otaz z odpadów
organicznych w procesie biotechnologicznym zachodzącym w
fermentatorach,

. instalacja spalania biogaru i wywaruania energii elektrycnei,

. instalacj awytwaruania ciepła w kogeneracji.

W planowanej biogazowni, zastosowane i zintegrowane zostaną nowoczesne
ronlliązarlia techniczne i technologicnte, sprawdzone w wielu instalacjach
pracujących obecnie w Europie. Pozwoli to na osiągnięcie efektu synergii,
zarówno pod względem ekonomicznym, jak i ekologicmym.
Biogazownia przystosowana będzie do wytwarzania energii elektrycmej oraz
energii cieplnej.

Biogazownia dziś obsfuguje dwie fe.my w Przemysławiu i Suliszewie a moze
obsfugiwaó ferm około 15, sĘd pomysł na wybudowanie fermy na terenie
gminy Świdwin gdzieposiadamy ziemie.

Ferma miałaby chować 14-16 Ęs. sztuk warchlakd , W miejscowości Łąkowo.
Gnojowica pozyskana z chowu miałaby być ptzekarywana do biozgazowni.
W prryszłości myślimy o wybudowaniu rurociągu miedzy fermą a biogazownią.
Jest to odległość około 4,7 km.'

Przewodniczący Komisji Pan Andrzej Żubert stwierdził, ŻQ my jako
mieszkańcy gminy i radni nie powinni przeszkadzać w budowie tak
nowoczesnej fermy i powinniśmy wspierać, jej budowę.

Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba zapytał Wójta' jakie są procedury,
żeby mozna byłoby otworzyć na terenie Gminy fermę.

wójt Gminy Świdwin Pan Zdzisław Pawelec ozrrtajmił, Że za porozumieniem
Pan Jana Maca ustalili, Że na początku odbędą się spotkania z radnymi, z
mieszkańcami. Nas1ępnie Pan Jan Mac musi się zrvrócić się do Regionalnej
Dyrekcji ochrony Środowiska o zgodę na budowę fermy i do Gminy Świdwin o
warunki zabudowy. Wazne jest w budowie tej fermy to, że gnojowica
poryskana z chowu nie będzie wylewana na pola, a uźryta jako substrat do
biogazowni, dlatego powinniśmy się zastanowić nad budową tej fermy na
terenie gminy Świdwin.



Radna Pani Halina Cybul zapytała Pana Jana Maca o to, ile osób zostanie
zatrudnionych na fermie w Łąkowie.

Pan Jan Mac odpowiedział, że do tej pory zatrudnia około 100 osób z powiatu
świdwińskiego. Do fermy w Łąkowie będzie potrzeba zatrudnienia około 10

osób do obsfugi.

Przewodniczący Pan Krzysztof Kaszuba zapytał, kiedy możemy się
spodziew ać rozpoczęcia budowy fe.my.

Pan Jan Mac odpowiedział, Że jeśli wiosną 2014 roku roryocznie budowę
będzie to bardzo dobry cza\ poniewaz ten rok zajmie załatwiartie pozuloleń na
budowę.

Na Ęm protokoł zakoilczono.
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